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Two former senior staff members of a toy trading company and four directors cum shareholders of three
toy manufacturers have been charged by the ICAC today (November 23) with conspiracy to accept and
soliciting illegal commissions totalling over $5.6 million in relation to placing of toy orders.

The defendants are Cheung Kwok-yee, 52, and Lam Chi-ming, 51, respectively former executive director
and former product design manager of Fotorama (Hong Kong) Limited (Fotorama Hong Kong); Danny
Lo Kai-sing, 44, director cum shareholder of East Star Printing Company Limited (East Star); Wong
Chung-wing, 46, and Law Chi-ngong, 49, both directors cum shareholders of Chung Luen Electronics
Company Limited (Chung Luen); and Qiu Xiaoming, 48, director cum shareholder of Fortune
International (HK) Limited (Fortune).

The defendants face a total of six charges – four of conspiracy for agents to accept advantages, contrary to
Section 9(1)(a) of the Prevention of Bribery Ordinance (POBO) and Section 159A of the Crimes
Ordinance; and two of agent soliciting advantages, contrary to Section 9(1)(a) of the POBO.

They will appear in the Kowloon City Magistracy tomorrow (November 24), pending transfer of the case
to the District Court for plea.

At the material time, Fotorama Hong Kong was a toy trading company, which placed orders with different
toy manufacturers on behalf of its parent company in Mexico and subsidiaries. Among those toy
manufacturers were East Star, Chung Luen and Fortune.

One of the charges alleges that between an unknown day in July 2010 and March 31, 2015, Lam and Lo
conspired together and with a freelance agent for Lam to, without lawful authority or reasonable excuse,
accept from Lo and the freelance agent commissions of over $1,598,000 as rewards for Lam causing
Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with East Star.

Another charge alleges that between an unknown day in March 2011 and April 30, 2013, Lam, Wong and
Law conspired together and with the freelance agent for Lam to, without lawful authority or reasonable
excuse, accept from Wong, Law and the freelance agent commissions of over $461,000 as rewards for
Lam causing Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with Chung Luen.

The third charge alleges that between an unknown day in mid-2011 and July 10, 2015, Lam and Qiu
conspired together and with the freelance agent for Lam to, without lawful authority or reasonable excuse,
accept from Qiu and the freelance agent commissions of over $3,301,000 as rewards for Lam causing
Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with Fortune.
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The fourth charge alleges that between September 1 and 16, 2015, Cheung, Lam and Qiu conspired
together and with the freelance agent for Cheung and Lam to, without lawful authority or reasonable
excuse, accept from Qiu and the freelance agent commissions of $245,000 as rewards for Cheung and/or
Lam causing Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with Fortune.

The fifth charge alleges that on an unknown day in 2012, Lam, without lawful authority or reasonable
excuse, solicited commissions from an engineering director of another toy manufacturer as rewards for
Lam causing Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with the toy
manufacturer.

The remaining charge alleges that on an unknown day in late 2012, Cheung, without lawful authority or
reasonable excuse, solicited commissions from another director of the toy manufacturer as rewards for
Cheung causing Fotorama Hong Kong, its manufacturers and/or suppliers to place orders with the toy
manufacturer.

Fotorama Hong Kong has rendered full assistance to the ICAC during its investigation.

The defendants have been released on ICAC bail, pending their court appearance tomorrow.
Back to Index
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2017年11月23日

廉政公署今日(十一月二十三日)落案起訴一間玩具貿易公司的兩名前高級職員及三間玩具生產公
司的四名董事兼股東，控告六人涉嫌就發出玩具訂單分別串謀收受及索取共逾五百六十萬元的非
法佣金。

被告是張國義，五十二歲，及林志明，五十一歲，分別是豐圖(香港)有限公司(豐圖香港)前執行董
事和前產品設計經理；羅繼成，四十四歲，東星印刷有限公司(東星)董事兼股東；黃仲榮，四十
六歲，及羅志昂，四十九歲，同為中聯電子制品有限公司(中聯)董事兼股東；及邱小明，四十八
歲，豐宜實業有限公司(豐宜)董事兼股東。

各被告被控共六項罪名，即四項串謀使代理人接受利益，違反《防止賄賂條例》第9(1)(a)條及
《刑事罪行條例》第159A條；及兩項代理人索取利益，違反《防止賄賂條例》第9(1)(a)條。

他們將於明日(十一月二十四日)在九龍城裁判法院應訊，以待案件轉介區域法院答辯。

豐圖香港案發時是一間玩具貿易公司，負責為在墨西哥的母公司及其附屬公司向不同的玩具生產
公司發出訂單。有關玩具生產公司包括東星、中聯及豐宜。

其中一項控罪指林志明及羅繼成涉嫌於二○一○年七月某日至二○一五年三月三十一日期間，一同
串謀和與一名特約經紀串謀，使林志明在無合法權限或合理辯解下從羅繼成及該特約經紀接受總
額逾一百五十九萬八千元的佣金，作為林志明致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向東星發出訂
單的報酬。

另一項控罪指林志明、黃仲榮及羅志昂涉嫌於二○一一年三月某日至二○一三年四月三十日期間，
一同串謀和與該特約經紀串謀，使林志明在無合法權限或合理辯解下從黃仲榮、羅志昂及該特約
經紀接受總額逾四十六萬一千元的佣金，作為林志明致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向中聯
發出訂單的報酬。

第三項控罪指林志明及邱小明涉嫌於二○一一年中某日至二○一五年七月十日期間，一同串謀和與
該特約經紀串謀，使林志明在無合法權限或合理辯解下從邱小明及該特約經紀接受總額逾三百三
十萬一千元的佣金，作為林志明致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向豐宜發出訂單的報酬。

第四項控罪指張國義、林志明及邱小明涉嫌於二○一五年九月一日至十六日期間，一同串謀和與
該特約經紀串謀，使張國義及林志明在無合法權限或合理辯解下從邱小明及該特約經紀接受總額
二十四萬五千元的佣金，作為張國義及/或林志明致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向豐宜發出
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訂單的報酬。

第五項控罪指林志明涉嫌於二○一二年某日，無合法權限或合理辯解下向另一間玩具生產商的一
名工程董事索取佣金，作為林志明致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向該玩具生產商發出訂單
的報酬。

餘下一項控罪指張國義涉嫌於二○一二年底某日，無合法權限或合理辯解下向該玩具生產商的另
一名董事索取佣金，作為張國義致使豐圖香港、其製造商及/或供應商向該玩具生產商發出訂單的
報酬。

豐圖香港在廉署調查案件期間提供全面協助。

各被告已獲廉署准予保釋，以待明日應訊。
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